

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N° 05/AONO/SONATREL/DG/SDHSE/DSIGAM/CIPM/2025 DU 10 DEC 2025 POUR
LA FOURNITURE DES SERVICES DE SECURITE ET GARDIENNAGE DES POSTES
EN TROIS (03) LOTS.

Financement : Budget SONATREL. Exercice 2025

1. Objet de l'Appel d'Offres

Compte tenu des missions assignées à la SONATREL, elle a fait de la sécurité une priorité absolue. A ce titre, la SONATREL se fixe comme objectif d'offrir à ses agents et sous-traitants un cadre de travail dépourvu des risques d'une part et d'assurer la sécurité de ses installations de transport de l'électricité d'autre part.

Pour ce faire, la SONATREL a mis en œuvre une stratégie de prévention des risques qui intègre, entre autres, le recrutement d'un prestataire qui aura la charge du gardiennage et de la surveillance des sites SONATREL dans les trois régions électriques Centre Sud Est, Littoral Sud-Ouest, et Ouest Nord-Ouest.

2. Consistance des prestations

Dans le but de minimiser le risque et assurer la sûreté et la sécurité de son personnel, la SONATREL sollicite une fourniture continue, interrompue de services non-armés sept jours sur sept (7/7). La rotation suivante devra être suivie ; 7H00-18h59 pour la garde du jour et 19h00-6h59 pour la nuit.

Le détail des prestations est précisé dans les Termes de Référence et le Détail Estimatif et Quantitatif.

3. Délai d'exécution

Le délai d'exécution des prestations est de Douze (12) mois.

4. Allotissement

Le présent appel d'offres est constitué de trois (03) lots répartis comme suit :

- Lot 1 : prestation de gardiennage et de surveillance des sites SONATREL dans la région électrique Centre, Sud et Est ;
- Lot 2 : prestation de gardiennage et de surveillance des sites SONATREL dans la région du Littoral Sud-Ouest ;
- Lot 3 : prestation de gardiennage et de surveillance des sites SONATREL dans la région électrique Ouest, Nord-Ouest.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de **Cent trente-sept millions cent cinquante-huit mille cinq cent soixante (137 158 560) FCFA TTC** reparté comme suit :

- Lot 1 : 72 122 400 (soixante-douze millions cent vingt-deux mille quatre cents) FCFA TTC ;

- **Lot 2 : 44 876 160 (quarante-quatre millions huit cent soixante-seize mille cent soixante) FCFA TTC ;**
- **Lot 3 : 20 160 000 (vingt millions cent soixante mille) FCFA TTC.**

6. Participation et origine

La participation au présent appel d'offres s'adresse aux entreprises de gardiennage et de surveillance de droit camerounais installées au Cameroun et ayant une expérience avérée dans la réalisation des prestations similaires.

7. Financement

Les prestations objet du présent appel d'offres sont financées par le **BUDGET SONATREL exercice 2025** sur la ligne d'imputation budgétaire : 638 510

8. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une institution financière ou une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 11 du DAO, valable pendant trente (30) jours au-delà de la date limite de validité des offres et d'un montant de :

- **Lot 1 : 1 442 448 (Un million quatre cent quarante-deux mille quatre cent quarante-huit) FCFA TTC ;**
- **Lot 2 : 897 523 (huit cent quatre-vingt-dix-sept mille cinq cent vingt-trois) FCFA TTC ;**
- **Lot 3 : 403 200 (Quatre cent trois mille deux cents) FCFA TTC.**

L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

NB : En plus de la caution de soumission, établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances, Joindre le récépissé de consignation délivré par la CDEC conformément à la lettre circulaire N°000019/LC/MINMAP du 05 juin 2024.

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables à la Division de la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés, 3^{ème} étage de l'Immeuble CAA porte 15, sis au boulevard du 20 Mai, siège de la Société Nationale de Transport de l'Electricité à Yaoundé, Tél. : (237) 222 22 53 55, BP : 16102 Yaoundé, dès publication du présent avis.

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu aux heures ouvrables auprès de la Division de la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés, 3^{ème} étage, porte 15 de l'Immeuble CAA, siège de la Société Nationale de Transport de l'Electricité à Yaoundé, Tél. : (237) 222 22 53 55, BP : 16102 Yaoundé, dès publication du présent avis, contre présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable de **50 000 (cinquante mille) FCFA payable dans le Compte spécial CAS- ARMP n°33598860001 94 à la BICEC.**

11. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies, marqués comme tel, doit être déposée à la Division de la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés, 3^{ème} étage, porte 15 de l'Immeuble CAA, siège de la Société Nationale de Transport de l'Electricité à Yaoundé, Tél. : (237) 222 22 53 55, BP : 16102 Yaoundé, au plus tard le **29 DEC 2025** à 13 heures et revêtue de la mention suivante :

**« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N° __/AONO/SONATREL/DG/SDHSE/DSIGAM/CIPM/2025 DU _____
POUR LA FOURNITURE DES SERVICES DE SECURITE ET GARDIENNAGE DES
POSTES EN TROIS (03) LOTS ».**

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT ».

FINANCEMENT : Budget SONATREL 2025

12. Recevabilité des plis

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable, notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme financier ou une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des offres se fera en un temps.

L'ouverture des plis contenant des pièces administratives, des offres techniques et des offres financières aura lieu le **29 DEC 2025** à 14 heures par la Commission Interne de Passation des Marchés de la Société Nationale de Transport de l'Electricité dans la salle de réunion sise à l'immeuble CAA au 2^e étage à Yaoundé.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée.

14. Critères d'évaluation

A-Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires relatifs à la qualification des candidats porteront sur :

N°	Rubrique	Oui/Non
Critères éliminatoires relatifs au dossier administratif		
1	Absence ou non-conformité de la caution de soumission et du récépissé de consignation délivré par la CDEC conformément à la lettre circulaire N°000019/LC/MINMAP du 05 juin 2024 à l'ouverture des plis.	

N°	Rubrique	Oui/Non
2	Non-production au-delà du délai de 48h d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente lors de l'ouverture des plis, (excepté le cautionnement de soumission)	Oui/Non
3	Fausse déclaration, manœuvre frauduleuse ou pièce falsifiée	Oui/Non
Critères éliminatoires relatifs à l'offre technique		
4	Note technique inférieure à quatre-vingts (80) sur cent (100)	Oui/Non
5	Absence de la charte d'intégrité datée et signée	Oui/Non
6	Absence de la déclaration d'engagement au respect des clauses environnementales et sociales datée et signée	Oui/Non
Critères éliminatoires relatifs à l'offre financière		
7	Absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière	Oui/Non
8	Absence d'un élément de l'offre financière (la soumission, les BPU, le DQE)	Oui/Non
9	Absence de la lettre de soumission	Oui/Non

A. Critères essentiels

Les critères essentiels relatifs à la qualification des candidats porteront sur :

N°	Critères d'évaluation	Points
01	Expérience de l'entreprise	Oui/non
02	Capacité de financement	Oui/non
03	Approche méthodologique et plan de travail correspondant aux termes de références de ladite mission	Oui/non
04	Qualification et expérience du personnel clé	Oui/non
05	Moyens logistiques affectés à la réalisation de la mission	Oui/non

15. Attribution

Le marché sera attribué à l'entreprise ayant satisfait au moins quatre (04) sur les cinq (05) critères d'évaluation et présentant l'offre financière la moins disante. Un soumissionnaire peut être attributaire de tous les lots.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à l'adresse suivante : **Siège de la SONATREL à Yaoundé, Direction Générale, à la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés, 3ème étage de l'immeuble CAA porte 15, sis au Boulevard du 20 Mai Tél. : (237) 222 22 53 55 BP : 16102 Yaoundé.**

AMPLIATIONS :

- ARMP (pour publication et archivage)
- PCA/SONATREL
- PCIPM/SONATREL
- CHRONO
- ARCHIVES
- AFFICHAGE

Fait à Yaoundé, le **10 DEC 2025**

Le Directeur Général



MBEMI NYAKNGA
Administrateur Civil Principal
Hors Echelle

NATIONAL OPEN CALL FOR TENDERS N°DS/AONO/SONATREL/DG/SDHSE/DSIGAM/CIPM/2025 OF 10 DEC 2025 FOR THE SUPPLY OF SECURITY AND GUARDING SERVICES FOR SUBSTATIONS IN THREE (03) LOTS.

Funding: SONATREL budget. Financial year 2025

1. Subject of the Call for Tenders

Given the missions assigned to SONATREL, SONATREL has made security an absolute priority. As such, SONATREL has set itself the objective of offering its agents and subcontractors a risk-free working environment on the one hand and ensuring the safety of its electricity transmission facilities on the other.

To achieve this, SONATREL has implemented a risk prevention strategy which includes, among other things, the recruitment of a service provider who will be responsible for guarding and monitoring SONATREL sites in the three (03) electrical regions: Center South-East, Littoral South-West and Ouest Nord-Ouest.

2. Consistency of benefits

To minimize the risk and ensure the safety and security of its staff, SONATREL requests a continuous, uninterrupted provision of unarmed services seven days a week (7/7). The following rotation should be followed; 7:00 a.m. to 6:59 p.m. for the day shift and 7:00 p.m. to 6:59 a.m. for the night shift.

The detail of the services is specified in the Terms of Reference and the Estimated and Quantitative Detail.

3. Completion time

The performance period for the services is Twelve (12) months.

4. Allotment

This Call for Tenders consists of three (03) lots distributed as follows:

- Lot 1: security and surveillance service for SONATREL sites in the Centre, South and East electrical region.
- Lot 2: security and surveillance service for SONATREL sites in the Littoral, South-West electrical region.
- Lot 3: security and surveillance service for SONATREL sites in the Ouest, Nord-Ouest electrical region.

5. Estimated cost

The estimated cost of the operation at the end of the preliminary studies is **One hundred thirty-seven million, one hundred fifty-eight thousand, five hundred sixty (137,158,560) FCFA** including tax distributed as follows:

- **Lot 1: 72,122,400 (seventy-two million one hundred twenty-two thousand four hundred) FCFA including tax**
- **Lot 2: 44,876,160 (forty-four million eight hundred seventy-six thousand one hundred sixty) FCFA including tax**
- **Lot 3: 20,160,000 (twenty million one hundred sixty thousand) FCFA including tax.**

6. Participation and origin

Participation in this Call for Tenders is aimed at security and monitoring companies operating under Cameroonian law established in Cameroon and having proven experience in the provision of similar services.

7. Funding

The services covered by this Call for Tenders are financed by the **SONATREL BUDGET** financial year **2025** on the budget allocation line: 638 510.

8. Provisional surety

Each tenderer must attach to its administrative documents, a bid bond established by a financial institution or a first-class bank approved by the Ministry of Finance and whose list appears in document 11 of the tender file, valid for thirty (30) days beyond the expiry date of the tenders and an amount of:

- **Lot 1: 1,442,448 (One million four hundred forty-two thousand four hundred forty-eight) FCFA including tax.**
- **Lot 2: 897,523 (eight hundred ninety-seven thousand five hundred twenty-three) FCFA including tax.**
- **Lot 3: 403,200 (Four hundred three thousand two hundred) FCFA TTC including tax.**

The absence of a provisional guarantee issued by a first-rate bank, or a first-class financial organization authorized by the Ministry of Finance to issue bonds in the context of public procurement will result in the outright rejection of the offer. A provisional guarantee produced but having no connection with the consultation concerned is considered absent. The provisional guarantee presented by a bidder during the bid opening session is inadmissible.

NB: In addition to the bid bond, established by a first-rate bank approved by the Ministry of Finance, attach the deposit receipt issued by the Deposit and Consignment Fund, CDEC, in accordance with circular letter No. 000019/LC/MINMAP of June 5, 2024.

9. Consultation of the Call for Tenders File

The file may be consulted during office hours at the Division of Internal Structure of Administrative Procurement Management ("Division Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés") office located on the 3rd floor of the CAA building, door 15, at the headquarters of SONATREL in Yaoundé, Tel.: (237) 222 22 53 55, BP: 16102 Yaoundé, upon publication of this notice.

10. Acquisition of the Tender File

The file may be obtained during office hours from the Division of Internal Structure of Administrative Procurement Management (“Division Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés”) office located on the 3rd floor of the CAA building, door 15, at the headquarters of SONATREL in Yaoundé, Tel.: (237) 222 22 53 55, BP: 16102 Yaoundé, upon publication of this notice against presentation of a receipt for payment of a non-refundable sum of **50 000 (fifty thousand) FCFA paid to the special account CAS-ARMP No. 33598860001 94 at the BICEC.**

11. Submission of tenders

Each tender drafted either in French or in English in seven (07) copies including one (01) original and six (06) copies, marked as such, must be deposited at the Internal Structure of Administrative Procurement Management (“Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés”), office located on the 3rd floor of the CAA building, door 15, at the headquarters of SONATREL in Yaoundé, Tel.: (237) 222 22 53 55, BP: 16102 Yaoundé, no later than **29 DEC 2025** at 1 pm and bearing the mention:

“NOTICE OF NATIONAL OPEN CALL FOR TENDERS N° /AONO/SONATREL/ DG/SDHSE/DSIGAM/CIPM/2025 OF 29 DEC 2025 FOR THE SUPPLY OF SECURITY AND GUARDING SERVICES FOR SUBSTATIONS IN THREE (03) LOTS”.

“TO BE OPENED ONLY DURING THE COUNTING SESSION”.

FUNDING: SONATREL Budget Financial Year 2025

12. Admissibility of tenders

Under penalty of rejection, the required documents from the administrative file must be produced in originals or in certified true copies by the issuing department or a competent administrative authority, in accordance with the stipulations of the Special Rules of the Call for Tenders.

The documents must be dated less than three (03) months preceding the original date of submission of tenders or have been established after the date of signature of the Notice of Call for Tenders.

Any tender that is incomplete or not in accordance with the requirements of the Call for Tenders File shall be declared inadmissible. In particular, the absence of a bid bond issued by a financial institution, or a first-class bank approved by the Ministry of Finance.

13. Opening of the envelopes

The opening of the tenders will be done in one time.

The opening of tenders containing administrative documents, technical offers and financial offers will take place on **29 DEC 2025** at **2 p.m.** by the Internal Procurement Commission of SONATREL in the meeting room located in the CAA building on the 2nd floor in Yaoundé.

Only tenderers may attend the tender-opening session or be represented by a duly mandated person of their choice.

14. Evaluation criteria

A-Eliminatory criteria

The eliminatory criteria relating to the qualification of candidates will relate to:

N°	Rubrique	Oui/Non
Elimination criteria relating to the administrative file		
1	Absence or non-compliance of the bid bond and the deposit receipt issued by the CDEC in accordance with Circular Letter No. 000019/LC/MINMAP of June 5, 2024, at the opening of bids.	Yes/No
2	Failure to produce within the 48-hour period a document of the administrative file deemed non-compliant or absent when the envelopes were opened (except the bid bond)	Yes/No
3	False statements, fraudulent schemes or falsification of documents	Yes/No
Elimination criteria relating to the technical offer		
4	Obtaining a technical score below 80 points/100.	Yes/No
5	Absence of the dated and signed integrity charter	Yes/No
6	Absence of the dated and signed commitment statement to comply with environmental and social clauses	Yes/No
Elimination criteria relating to the financial offer		
7	Absence of a quantified unit price in the financial offer	Yes/No
8	Absence of an element of the financial offer (the submission, the BPU, the DQE)	Yes/No
9	Absence of the letter of submission	Yes/No

B. Essential criteria

No.	Evaluation criteria	Points
01	Enterprise experience	Yes/No
02	Financing capacity	Yes/No
03	Methodological approach and work plan corresponding to the terms of reference of the said mission	Yes/No
04	Qualification and experience of key staff	Yes/No
05	Logistic means allocated to the realization of the mission	Yes/No

15. Award

The contract will be awarded to the company having satisfied at least four (04) out of the five (05) evaluation criteria and presenting the lowest financial offer. A bidder can be awarded all the lots.

16. Period of validity of tenders

Tenderers remain committed to their tenders for ninety (90) days starting from the deadline set for the submission of tenders.

17. Further information

Additional information may be obtained during office hours at the following address:

**SONATREL Headquarters in Yaoundé, Directorate General, 3rd floor of the CAA building,
Tel.: (237) 222 22 53 55 BP: 16102 Yaoundé.**

Done in Yaoundé, on 10 DEC 2025

The Director General

AMPLIANCES:

- ARMP (for publication and archiving)
- PCA/SONATREL
- PCIPM/SONATREL
- CHRONOGRAPH
- ARCHIVES




MBEMI NYAKNGA
Administrateur Civil Principal
Hors Echelle